

NORTH-WEST CAUCASUS, SCIENTIFIC VIEW ON RELEVANT QUESTIONS OF HISTORY AND MODERN TIMES

UDC: 324; 329

The Northwest Caucasus in the focus of Turkish policy in the context of 2015 General Election

V.V. Tsibenko

It is analyzed the politicization of North Caucasian (Circassian) Diaspora in Turkey in connection with the Turkish general election of June 2015. For the first time the Diaspora made a number of political demands on the Northwest Caucasus to the parliamentary candidates, and the first Circassian party took part in the election. The results of the conducted research showed that the Circassian issues are presented on the agenda of Turkish politics and are used by the Diaspora and the main political parties in their interests. The potential influence of the Diaspora on Russian-Turkish relations was also traced.

Keywords: Turkey, North-West Caucasus, General Election, Circassian Diaspora, Circassian National Movement, Circassian Question

References

1. Acılarını paylaşıyorum // Kayseri Maç Gazetesi. 21.05.2015.
2. Bağımsız Çerkes Adaylar Oy Oranları [Электронный ресурс] // Ajans Kafkas. 07.06.2015. URL: <http://ajanskafkas.com/manset/bagimsiz-cerkes-adaylar-oy-oranlari/> (дата доступа: 17.08.2015).
3. Bardakçı M. Vatana ve millete hayırlı olmasın! // Habertürk. 21.01.2015.
4. Başbakan Davutoğlu'nun Erzurum Mitingi konuşmasının tam metni [Электронный ресурс] // Ak Parti. 25.04.2015. URL: <https://www.akparti.org.tr/site/haberler/basbakan-davutoglunun-erzurummitingi-konusmasinin-tam-metni/73752#1> (дата доступа: 17.08.2015).
5. Başbakan Davutoğlu'nun Tokat Mitingi konuşmasının tam metni [Электронный ресурс] // Ak Parti. 05.06.2015. URL: <https://www.akparti.org.tr/site/haberler/basbakan-davutoglunun-tokat-mitingikonusmasinin-tam-metni/75705#1> (дата доступа: 17.08.2015).
6. "Bu seçimler Çerkesler için 'milat' olmalı!" [Электронный ресурс] // Demokrat Haber. 04.02.2015. URL: <http://www.demokrathaber.net/siyaset/bu-secimler-cerkesler-icin-milat-olmali-h44368.html> (дата доступа: 17.08.2015).
7. ÇDP (Çoğulcu Demokrasi Partisi) Kimler Adına Kuruldu!? [Электронный ресурс] // Demokratik Çerkes Hareketi. URL: <http://demokratikcerkeshareketi.org/node/463> (дата доступа: 17.08.2015).
8. Çerkes sürgününde ölenler anıldı // Al Jazeera. 21.05.2015.
9. CHP'nin Çerkeslerle imtihanı [Электронный ресурс] // EHA (Etkin Haber Ajansı). 13.04.2015. URL: <http://www.etha.com.tr/Haber/2015/04/13/politika/chpnin-cerkeslerle-imtihani/> (дата доступа: 17.08.2015).
10. HDP: Çerkes halkının acılarını unutmuyoruz [Электронный ресурс] // İMC. 21.05.2015. URL: <http://www.imctv.com.tr/hdp-cerkes-halkinin-acilarini-unutmuyoruz/> (дата доступа: 17.08.2015).
11. HDP nin Çerkes Tsitsekunu (soykırım) için mesajı [Электронный ресурс] // YouTube.com. 21.05.2015. URL: <http://www.youtube.com/watch?v=DBGvN8YFjsw> (дата доступа: 17.08.2015).
12. Kemal Kılıçdaroğlu CHP Kocaeli mitinginde konuştu // Bugün. 16.05.2015.

13. Kenan Kaplan ile Söyleşi(1): "AK Parti yada Amerika'nın Çerkes meselesine sahip çıkmasından mutlu olurum" [Электронный ресурс] // Ajans Kafkas. 08.05.2015.
URL:<http://ajanskafkas.com/soylesi/kenan-kaplan-ile-soylesi1-akp-yada-amerikanin-cerkesmesele>
14. Kenan Kaplan ile Söyleşi (2): "AKP'yi yönetenler ulusalcı Müslümanlardır" [Электронный ресурс] // Ajans Kafkas. 12.05.2015.
URL:<http://ajanskafkas.com/soylesi/kenan-kaplan-ile-soylesi2-akpyiyonetenler-ulusalci-muslimanlardir/> (дата доступа: 17.08.2015)
15. Kenan Kaplan ile Söyleşi (3): "Nasıl MİT'çi oldum, açıklıyorum" [Электронный ресурс] // Ajans Kafkas. 14.05.2015.
URL:<http://ajanskafkas.com/soylesi/kenan-kaplan-ile-soylesi3nasil-mitci-oldumacikliyorum/> (дата доступа: 17.08.2015).
16. Mahir Ünal: "1864 Çerkes sürgünü, derin acıların tarihidir" [Электронный ресурс] // Elbistanın Sesi. 22.05.2015.
URL:<http://www.elbistaninsesi.com/haber/30541-mahir-unal-1864-cerkes-surgunu-derinacilarin-tarihidir.html> (дата доступа: 17.08.2015).
17. Özden M. Seçimler ve Kahramanlarımız [Электронный ресурс] // ÖzgürÇerkes.com. 09.06.2015.
URL:<http://www.ozgurcerkes.com/?Syf=22&Mkl=803294&pt=Murat%20%C3%96zden&Se%C3%A7imler-ve-Kahramanlar%C4%B1m%C4%B1z> (дата доступа: 17.08.2015).
18. Rannut U. Maintenance of the Circassian Language in Jordan: Self-identification, attitudes, policies and practices as indicators of linguistic vitality. Amman, IRI Publications, 2011.
19. Yalçın Karadaş ile Söyleşi(2): "Birinci Bölgeyi ÇDP'ye ve adayına teslim edemezdim" [Электронный ресурс] // Ajans Kafkas. 02.05.2015.
URL:<http://ajanskafkas.com/soylesi/yalcin-karadas-ile-soylesi2birinci-bolgeyi-cdp-ye-ve-adayina-teslim-edemezdim/> (дата доступа: 17.08.2015)